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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Készült Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2013. július 31.-én 
megtartott, nyílt üléséről. 
 
Jelen vannak: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 Ivánszki Miklósné képviselő 
 Kökényné Hipszki Judit  képviselő 
  Kollár András képviselő 
  Cselovszki László alpolgármester 
  Katymári László képviselő 
 
 
Hrncsjár Mihályné polgármester köszönti a képviselő-testületi tagokat, és a jegyzőt. A 
jelenléti ív alapján megállapította, hogy a képviselő-testületi ülésen 6-fő jelen van, így a 
képviselő-testület határozatképes, és az ülést megnyitja. 
 
Jegyzőkönyv-hitelesítőknek javasolja Kökényné Hipszki Judit és Kollár András képviselőket, 
akiket a Képviselő-testület egyhangúlag elfogadott. 
 
Ezek után a polgármester javaslatot tett az ülés napirendi pontjaira. 
 
 
 

1.) A Vanyarci Napsugár Óvoda szeptember 1.-től hatályba 
lépő egységes szerkezetű alapító okiratának elfogadása 

2.) Vanyarc Községi Önkormányzat Helyi Esélyegyenlőségi 
programjának elfogadása 

3.) A közterületek elnevezéséről és a házszámozás 
szabályairól szóló önkormányzati rendelettervezet 
megtárgyalása, és elfogadása. 

4.) Egyebek. – Tájékoztatás az augusztus 20.-i sportnap 
programjáról. 

  
  

 
 
A képviselő-testület a napirendet, egyhangúlag elfogadta. 
 

1.) A Vanyarci Napsugár Óvoda szeptember 1.-től hatályba 
lépő egységes szerkezetű alapító okiratának elfogadása 
 
  

 
Hrncsjár Mihályné: 

A július 3.-i ülésünkön elfogadtuk az óvoda, alapító okiratának módosításait tartalmazó 
módosító okiratot, majd a módosítások alapján elkészített egységes szerkezetű alapít okiratot. 
Ezt követően a Béri tagóvoda kiválása miatt elfogadtuk az egységes szerkezetű alapító okirat 
módosító okiratát, mely szeptember 1.-től lép hatályba. Akkor döntöttünk arról is, hogy az 
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SNI- gyermekek nevelését nem tudjuk vállalni szeptember 1.-től, valamint arról, hogy a 
„Cigány etnikumú gyermekek felzárkóztatása.” is kikerül az alapító okiratból. Ezeket a 
módosításokat egy egységes szerkezetű alapító okiratba foglaltuk, mely 2013. szeptember 1.-
től lép hatályba. 
Kérem az egységes szerkezetű alapító okirat elfogadását. 
 
 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 
 

Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
113/2013.( VII. 31) számú képviselő-testületi határozata: 
 
 

1./ Vanyarc Község Önkormányzata Képviselő-testülete az előterjesztésnek megfelelően, 
változatlan formában jóváhagyja a Vanyarci Napsugár Óvoda, alapító okiratát, mely 2013. 
szeptember 1.-től lép hatályba. 
 
            Határidő: 2013. szeptember 1. 
 Felelős: polgármester, jegyző 
 
( Az alapító okirat a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 

2.)Vanyarc Községi Önkormányzat Helyi Esélyegyenlőségi 
programjának elfogadása 
 

Hrncsjár Mihályné: 

Örömmel jelentem be, hogy elkészült településünk Helyi Esélyegyenlőségi programja. Azért 
kellett most rendkívüli ülést összehívni, mert a program elfogadásának határideje a mai nap. 
Sajnos még a tegnapi napon is kellett a programon módosításokat, és kiegészítéseket 
végrehajtani, hiszen szakmai segítséggel készült, és így az utolsó pillanatig még tudtunk 
csiszolni rajta. 
Már hosszúideje próbáljuk elkészíttetni, de anyagi lehetőségünk nem tette lehetővé, külső 
segítség bevonását. Most a Tűr István Kutató Központ segítségével, és szervezésében egy 
ingyenes tanfolyam keretében Nedeliczki Teréz közalkalmazott, és az őt segítő 
köztisztviselők, és egyéb területeken dolgozó szakemberek, elkészítették a programunkat. 
Most átadom a szót, az anyag készítőjének. 
 
Nedeliczki Teréz: 

A tanfolyamon nagyon sok segítséget adtak. A tényleges oktatás 3 napot vett igénybe, de 
rendelkezésünkre bocsátottak, egy úgynevezett HEP sablont, amit a helyi sajátosságok 
figyelembevételével magunkra kellett szabnunk. Óriási mennyiségű statisztikai adatot kellett 
összegyűjtenünk, majd ezt követően az adatokból levonható következtetések megfogalmazása 
volt a feladat. 
Összehívtunk egy Helyi Esélyegyenlőségi Fórumot, ahol is különböző területek szakemberei 
a saját szakterületükre vonatkozóan fogalmazták meg véleményüket az adott témákban. Erről 
jegyzőkönyv készült. A programban az 5 érintett célcsoport eleve adott, illetve ezt előre 
meghatározták. 
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Ezek a célcsoportok a mélyszegénységben élők, ezen belül is a romák, a gyermekek, a nők, az 
idősek, valamint a fogyatékkal élők. 
Az iskolánk, az óvodánk, valamint a Vanyarcért Egyesület, mint a szociális szövetkezet 
jövendőbeli létrehozója a településünkön, nagyon nagy segítséget nyújtottak a program 
elkészítéséhez, és nagy szerepük lesz majd a programban foglaltak végrehajtásában is.  
 
Mivel nagy terjedelmű az anyag, nevezetesen 70 oldal, ezért most kivetítőn szeretném 
bemutatni, és ismertetni a tartalmát a testület tagjaival. 
 

Nedeliczki Teréz a Helyi Esélyegyenlőségi program tartalmát részletesen ismertette a 
testület tagjaival. 

 
Hrncsjár Mihályné: 

Kérem, hogy tegyék fel kérdéseiket, mondják el hozzászólásaikat. 
 
Katymári László: 

Ez a program egyáltalán nem tartalmazza az általam már évek óta szorgalmazott 
adósságkezelést. Mindannyian tudjuk, hogy egyre mélyebb az adóság spirál, hiszen a helyi 
boltokban egyre többen vásárolnak hitelben, és ezáltal arra kényszerülnek, hogy csak egy 
helyen tudnak vásárolni. Még sorolhatnám ennek a káros hatásait. 
Nem tartalmaz továbbá semmit az áldozatsegítéssel kapcsolatban. Egyre magasabb a családon 
belüli erőszak aránya, és erre nincs semmi megoldás ebben a faluban. Jómagam önkéntes 
áldozatsegítő vagyok, tudnék ebben segítséget nyújtani. 
Nem értek egyet azzal sem, hogy ezen a településen nincs diszkrimináció. A Veres Pál 
Egyesületet azért hoztuk létre, hogy kulturális programokon legyen a cigányoknak is fellépési 
lehetősége, mert az idáig nem volt.  
Arra sem találok magyarázatot, hogy a fórumra miért nem kapott meghívást a Veres Pál 
Egyesület, hiszen már számtalanszor felajánlottam a segítségemet például szakképzett 
pszichológust tudnék biztosítani, de Önök nem hajlandóak velünk együttműködési 
megállapodást kötni. 
Szirákon ugyanezt az együttműködési lehetőséget ajánlottuk fel, és ott örömmel elfogadták. 
Diszkriminációnak tartom azt is, hogy a Veres Pál Egyesületet a HEP-be nem vették bele. 
 
Cselovszki László: 

A vádak nagy része egyszerűen nem igaz. Nem értem továbbra sem, hogy miért nem segít, ha 
segíteni akar. Nem tudom, miért kell ehhez megállapodás. A többi szervezettel és 
Egyesülettel sincs megállapodásunk, mégis teszik a dolgukat.  
 
Nedeliczki Teréz: 

Más civil szervezetet sem hívtunk meg a fórumra. Nem hívtuk a Polgárőrséget, a Sport 
Egyesületet, és még sorolhatnám. A Veres Pál Egyesület elsősorban politikai értékeket 
képvisel, és nem szociális értékeket. Miért kellet volna meghívni? 
 
Katymári László: 

Szerintem még a Sport Egyesületnek is ott lett volna a helye, hiszen az esélyegyenlőség része 
a fogyatékkal élők sportolási lehetősége. Gondolok itt például a csörgőlabdára. 
Nem szabad összekeverni a Veres Pál Egyesületet a politikával. Most jelentem ki, hogy ha 
kihagynak belőle, akkor az Esélyegyenlőségi Hivatalhoz fordulunk, ehhez megvannak a 
törvényes eszközeink. 
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Ivánszki Miklósné: 

Az a képviselő, aki egyedüliként nem vesz részt semmiféle segély, vagy csomag 
szétosztásban, mert az munkával jár, az számomra szociális kérdésekben nem hiteles. 
 
Katymári László: 

Nem akartak velünk együttműködési megállapodást kötni. Szirákon holnap, például segélyt 
fogunk osztani. 
 
Kökényné Hipszki Judit: 

Itt mindenki teszi a dolgát megállapodás nélkül is. A Veres Pál Egyesület miért nem tud 
segíteni, csak megállapodással tudnak tenni bármit is? 
 

Herczeg Károly: 

A Vanyarcért Egyesületnek sincs együttműködési megállapodása, és nincs is erre szükség, 
hiszen e nélkül is együtt tudunk működni mindenben, és mindenkivel. 
 
Katymári László: 

A megállapodás megkötése szakmailag fontos. A jegyző még egyszer sem keresett meg 
hivatalosan, szakmai segítségért, áldozatsegítésre. Ha nincs megállapodás, akkor Negrea 
Vídia nem végezhet feladatot. 
 
Nedeliczki Teréz: 

Ha a végrehajtás során eljutunk egy olyan szakaszba, akkor természetesen bárkivel köthetünk 
megállapodást, tehát ebből nincs kirekesztve senki.  
 
Hrncsjár Mihályné: 

Szerintem, ha nincs több hozzászólás, akkor szavazzunk a Helyi Esélyegyenlősége Program 
elfogadásáról. 
 
A képviselő-testület 5 igen és 1 nem szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 

Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
114/2013.( VII. 31) számú képviselő-testületi határozata: 
 

1./ Vanyarc Község Önkormányzata Képviselő-testülete az előterjesztésnek megfelelően, 
változatlan formában, és tartalommal elfogadja Vanyarc Községi Önkormányzat Helyi 
Esélyegyenlőségi Programját.  
 
            Határidő: azonnal 
 Felelős: polgármester, jegyző 
 
( A Helyi Esélyegyenlőségi Program a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 

3.) A közterületek elnevezéséről és a házszámozás 
szabályairól szóló önkormányzati rendelettervezet 
megtárgyalása, és elfogadása. 

Hrncsjár Mihályné: 

A rendelettervezet Önök előtt van. A törvény előírásai alapján rendeletalkotási 
kötelezettségünknek eleget kell tennünk ebben a témában. Kérem, ha nincs kérdés, vagy 
hozzászólás, akkor fogadjuk el a rendeletet. 
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Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen szavazattal megalkotta a 

7/2013. (VII. 31.) önkormányzati rendeletét a közterületek elnevezéséről, és a 
házszámozás szabályairól. 

 
( A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 

4.)Egyebek. – Tájékoztatás az augusztus 20.-i sportnap 
programjáról. 

  
Nedeliczki Teréz 

 Ismertette a testület tagjaival az augusztus 20.-án megrendezésre kerülő sportnap tervezett 
programját, és kérte a testület tagjainak támogatását a program lebonyolításában. 
 
Ivánszki Miklósné: 

Személyesen nem tudok jelen lenni, de a tiszteletdíjamat ismételten felajánlom a rendezvény 
támogatására. 
 
Katymári László: 

Háromezer forint értékű ajándékutalvánnyal tudom támogatni a rendezvényt. 
 
Kollár András: 

Természetesen mindannyian támogatjuk, ahogyan minden évben tettük. 
Mielőtt továbbmennénk, kérem, a testület hozzon döntést, az Óvodánkban feleslegessé vált 
vegyes tüzelésű kazán értékesítésére vonatkozóan.  
 
A képviselő-testület 1 igen és 5 nem szavazattal, a következő határozatot hozta: 
 

Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
115/2013.( VII. 31) számú képviselő-testületi határozata: 
 

1./ Vanyarc Községi Önkormányzata Képviselő-testülete nem járul hozzá a Vanyarci 
Napsugár Óvodában feleslegessé vált vegyes tüzelésű kazán értékesítéséhez. 
 
            Határidő: azonnal 
 Felelős: polgármester, jegyző 
 

Több napirendi pont nem lévén a polgármester megköszönte a részvételt, a nyílt ülést bezárta 

 
k.m.f. 

 
 Hrncsjár Mihályné Várnai Ildikó 
 polgármester jegyző 
 

Jegyzőkönyv-hitelesítők: 
 

Kökényné Hipszki Judit.         Kollár András 
       képviselő                    képviselő 


